
شهرستانها   7یکشنبه  1 خرداد  1401- 20 شوال 1443 - 22 می 2022 - سال بیست ویکم - شماره  5718

نماینــده کارگران شــرکت مخابرات مازنــدران می گوید: 
کارگران قربانی اصلی سیاســت خصوصی ســازی هستند .
به گزارش ایلنا ، علی اکبر بســمل رئیس شورای کارگری 
مخابرات مازندران با اشاره به اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی 
و واگذاری شــرکت مخابرات به بخش خصوصی از ســال 
۱۳۸۸ گفت: در ۱۳ ســال گذشته آنچه اتفاق افتاده فقط 
و فقط تضییع حقوق کارگران و عدم پاسخگویی مسئولان 
و مدیران شرکت مخابرات در سراسر ایران و مازندران بوده 
اســت. او می گوید: در ســالهایی که مخابرات دولتی بوده 
کارگران از برخی مزایا و تسهیلات بهره مند بوده اند که با 
وجود تعهدات کارفرمای بخش خصوصی مبنی بر استمرار 
پرداخت حقوق و مزایای اعلامی؛ این تســهیلات از ســال 
۱۳۹۱ به تدریج کاهش یافت و از سال ۱۳۹۲ عملا« قطع 
شــدند و هربار که کارگران معترض شدند؛ وعده شنیدند و 
سرانجام این که در پاسخ مطالبات قانونی کارگران گفتند: 

» نداریم و نمی دهیم«.
او با اشاره به این که قانون فصل الخطاب در تمام امور است؛ 
می گویــد: عدم نظارت بر نحــوه عملکرد بخش خصوصی؛ 
کارفرمایان را به رفتارهای غیرقانونی ســوق می دهد.علی 
اکبر بسمل عدم توجه بخش خصوصی به موضوع رفاهیات 
کارگران شرکت مخابرات را مورد انتقاد قرار داده و می گوید: 
در سطح شرکت مخابرات کشور صندوقی به نام » صندوق 
تعاون« کارگران شــرکت مخابرات داریم که سالیان سال 
اســت با مشــارکت کارگران و کارفرما ایجاد شده تا منابع 
آن صرف رفع مشــکلات مختلف کارگران شده و به هنگام 

بازنشستگی سرمایه ای برای آنان باشد .
او می گوید؛ منابع این صندوق از محل کسر ۶ درصد حقوق 
کارگران در ماه تامین می شــود و سهم کارفرما نیز ماهانه  
۶ درصد اســت که عملا ســهم کارفرما در این سالها واریز 
نشــده و اکنون در کل کشور کارفرما ۴۰۰ میلیارد تومان و 
در مازندران ۲۰ میلیارد تومان به این صندوق بدهی دارد.
او می گوید: هیچ مقام و مســئولی پاســخگوی این بدقولی 
نیســت و عملا« زور کارگران به کارفرما نمی رســد تا حق 

قانونی خودشان را اســتیفاء کنند. رئیس شورای کارگران 
مخابرات مازندران به موضوع بیمه تکمیلی درمان هم اشاره 
ای داشته و می گوید: متاسفانه در این مقوله مهم نیز شاهد 
خلف وعده و بی مســئولیتی کارفرمای محترم هستیم؛ در 
این خصوص مقرر شده ماهانه ۲۰ درصد حق بیمه از حقوق 
کارگران کســر شــود و کارفرما نیز ۸۰ درصد منابع مالی 
بیمه تکمیلی کارگران را تامین کند که به دلیل عدم تحقق 
تعهدات کارفرما؛ کارگران در بسیاری از موارد برای درمان 

خود و خانواده هایشان دچار مشکلات عدیده ای شوند.
بســمل می گوید: کارگران شــریف و بی پنــاه مخابرات از 
مهرماه ۱۳۹۹  از دریافت برخــی هزینه های درمانی و در 
بخش هزینه های دندانپزشکی از تیرماه ۱۴۰۰ عملا ریالی 
دریافت نکرده اند و این موضوع آنان را به شدت تحت فشار 
قرارداده و در خصوص هزینه های درمانی بیمارســتانی هم 
کارفرمای مخابرات بعضا  بخشــی از تعهدات خود را انجام 

می دهد و هیچگاه این تعهدات به طور کامل انجام نشــده 
است.وی در تکمیل صحبت های خود می گوید: همسر یکی 
از همکاران ما در شهرستان قائمشهر با لگن شکسته جهت 
درمان به تهران انتقال داده می شــود در بیمارستان ؛ بیمه 
تکمیلــی مورد پذیرش قرار نگرفته و کارگر و همسرشــان 
با همان وضعیت به شهرســتان بازگشــته و سرانجام بیمه 
هزینه های درمــان را قبول کرده و در تهران عمل جراحی 
صورت می گیرد.به گفته وی هم اکنون در کل کشور ۱۷۴ 
هزار نفر از کارگران و بازنشستگان به همراه خانواده هایشان 
تحت پوشش بیمه تکمیلی درمان هستند که سهم مازندران 

۸ هزار کارگر؛ بازنشسته و خانواده های این عزیزان است.
بســمل در بخش دیگری از بیان مشکلات کارگران شرکت 
مخابرات مازندران که متاثر از مشــکلات کشوری است؛ به 
موضوع بازنشســتگی اجباری همکاران خود اشاره کرده و 
می گوید: مدیرعامل محترم شرکت مخابرات در ابلاغیه ای 

طرح بازنشستگی اجباری کارگران را اعلام و اگرچه ظاهرا« 
اجباری در کار نیســت اما عملا« کارگرانی که ۳۰ ســال 
سابقه دارند و نخواهند بازنشســته شوند؛ از برخی مزایای 
قانونــی همچون حق جذب؛ اضافــه کاری و حق ماموریت 
محروم خواهند شد که البته تدابیر کارفرمای محترم موفق 
بوده و در کل کشور ۲ هزار نفر از کارگران شرکت مخابرات 
فرم های مربوطه را پر کرده و منتظر اقدامات بعدی هستند.
نصرالله دریابیگی دبیر اجرایی خانه کارگر مازندران نیز   از 
سیاست خصوصی سازی در شــرکت مخابرات مازندران به 
شــدت انتقاد کرد و گفت: به دلیل عــدم نظارت دولت ها 
برنحــوه مدیریت شــرکت ها پــس از واگذاری، فســاد و 
بی مدیریتی هــا موجبات تضییع حقــوق کارگران را فراهم 
آورد و این سیاســت در مازندران به مصیبتی بزرگ تبدیل 
شده است.وی درباره مشکلات کارگران زحمتکش مخابرات 
استان مازندران گفت: هدف مجریان اصل ۴۴ قانون اساسی 
درباره خصوصی سازی؛ کاهش تصدی گری دولت و نظارت 
بیشــتر بود و این موضوع نه تنها محقق نشــد که عدالت 
و حقــوق کارگران در واحدهایی که واگذار شــده اند؛ ذبح 
شد.او گفت: از مسئولان استان از جمله استاندار و فرماندار 
و همچنین مدیرکل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان انتظار 
داریــم به مشــکلات کارگران واحدها و شــرکت هایی که 
واگذارشده اند از جمله شرکت مخابرات مازندران رسیدگی 

شود.
دریابیگی با اشاره به هیاهوی منتقدان افزایش ۵۷ درصدی 
دســتمزد کارگران و انتقاد از اجرا نشدن این مصوبه قانونی 
دربــاره کارگران نهادهــا و ســازمان های دولتی همچون 
شهرداری ها؛ نیروگاه ها و... گفت: جامعه کارگری باید هوشیار 
باشد؛ می خواهند اتحاد و همدلی کارگران را تضعیف کنند.
او گفت: متاســفانه برخی نمایندگان محترم مجلس که با 
آرای همین مردم شریف و کارگران زحمتکش به خانه ملت 
راه یافته اند، سنگ برخی انجمن های کارفرمایی را به سینه 
زده و مخالف مزد کارگران در سال جاری هستند و از سران 

قوا خواستار اصلاح مزد کارگران شده اند.

فولاد مبارکه تندیس شرکت برتر از لحاظ ارزش کارگران را با خصوصی سازی در مازندران، ذبح کردند
در بورس کالا را دریافت کرد

گروه شهرستانها: شرکت فولاد مبارکه در اولین همایش تجلیل از برترین های 
بورس کالا با کســب رتبه اول حجــم و ارزش عرضه محصولات در بورس کالا 
در ســال ۱۴۰۰ مورد تقدیر قرار گرفت.در این مراســم محمدیاســر طیب نیا 
مدیرعامل فولا مبارکه این تندیس را از سید احسان خاندوزی وزیر امور اقتصاد 
و دارایی دریافت نمود.ثبت بالاترین فروش اعتباری به منظور حمایت از صنایع 
پایین دست به خصوص خودروسازان و تولیدکنندگان لوازم خانگی و همچنین 
حضور به عنوان بزرگ ترین عرضه کننده تلفیقی به منظور تامین نیاز بازار داخل 

از محل واردات ورق از جمله دلایل این انتخاب اعلام شد.

اختتامیه اولین رویداد استارتاپی کشاورزی
 در دانشگاه شهرکرد

گروه شهرســتانها -  مهری کرفســی: اختتامیه اولین رویداد استارتاپی 
کشــاورزی با حضور دکتر یاســر پیر علی سرپرست دانشــگاه شهرکرد، دکتر 
عطاالله ابراهیمی رئیس ســازمان جهاد کشاورزی چهارمحال و بختیاری، دکتر 
ویشتاسب ســلیمانیان مدیر مرکز رشد واحدهای فنآوری ودکتر احمد کیوانی 
معاون پژوهشی دانشگاه، در دانشگاه شهرکرد برگزار شد.دکتر یاسر پیر علی در 
این آیین ضمن قدردانی از برگزاری این استارتاپ گفت: سامانه »نان« در وزارت 
علوم، تحقیقات و فنآوری در راستای  ایجاد نظام ملی پیشنهادها، ثبت و نمایه 
ســازی نیازهای مختلف جامعه و هدایت فعالیت های پژوهشــی در جهت رفع 
نیازها و مشــکلات جامعه است، که با ایجاد این سامانه، کشور در مسیر توسعه 
همه جانبه علمی قرار خواهد گرفت.سرپرست دانشگاه شهرکرد با اشاره به سال 
تولید، دانش بنیان و اشــتغال آفرین افزود: تولید و اشــتغالی که بر پایه دانش، 
علم و پژوهش باشــد دوام بیشتری دارد.دکتر عطاالله ابراهیمی به ارائه گزارشی 
از تولیدات بخش کشــاورزی در استان پرداخت و با اشــاره به تفاهم نامه بین 
دانشگاه شهرکرد و جهاد کشاورزی گفت: ظرفیت های همکاری در جهت توسعه 
کشــاورزی استان  بسیار بالا است.رئیس ســازمان جهاد کشاورزی چهارمحال 
و بختیاری اقتصادی بودن، افزایش ضریب خوداتکایی، اســتفاده بهتر از منابع 
موجود، محیط  زیســت محوری، کاهش وابستگی و... را از ضروریت های کار در 
زمینه ی کشــاورزی دانست.دکتر ویشتاسب ســلیمانیان به بیان روند برگزاری 
اولین رویداد اســتارتاپی کشــاورزی پرداخت و گفت: این استارتاپ به منظور 
افزایش کمیت، کیفیت و بهره وری اقدام به برگزاری کارگاه با محورهای: بهبود 
مدیریت تغذیه و حاصلخیزی خاک، کاهش تلفات و ضایعات از طریق بهره گیری 
از پسماندها و بقایای گیاهی، شناسایی، اهلی کردن و معرفی گیاهان و ترکیبات 
حاصل از آن ها، نرم افزارهای تســهیلگر خدمات کشــاورزی، کشاورزی دقیق و 
پایش مخاطرات، کاهــش ضریب تبدیل )FCR( در مرغداری های گوشــتی 
توسط کارشناسان جهاد کشاورزی، اعضای هیات علمی دانشگاه شهرکرد و مرکز 
تحقیقات کشــاورزی استان نمود.مدیر مرکز رشــد واحدهای فنآوری افزود: از 
۳۸ طرح ارســال شــده ۵ اثر در پایان رتبه های برتر را کسب کردند، همچنین 
امکان حضور در مراکز رشــد و نوآوری اســتان برای تیم های اول تا دهم، ارائه 
تسهیلات و حمایت جهت تجاری سازی ایده های کارآمد فراهم است.«طراحی 
و ساخت سنسورهای اندازه گیری کمیت های کشاورزی شامل هدایت و سختی 
آب، دماســنج، نورسنج و رطوبت سنج با قابلیت اتصال به اتوماسیون CAN و 
KNX »،وحید صفری دهنوی رتبه اول ، »بومی سازی تولید سبزی ها و گیاهان 
زینتی در سیستم هیدروپونیک بسته«، محمد موذنی رتیه دوم، »تولید و فروش 
نمونه های بیماری های گیاهی و لام های میکروسکوپی«ســیده فاطمه حسینی 
رتبه ســوم ،«ارائه خدمات مورد نیاز کشــاورزان در مراحل مختلف کاشــت و 
برداشت و نگهداری از زمین با الگوبرداری از پیشگامان این حوزه در دنیا«محمد 
یاری و » Mdf از پوسته های بادام« مهرنوش ابراهیمی رتبه چهارم اولین رویداد 
استارتاپی کشاورزی است.در پایان از نفرات برگزیده با اهداء لوح تقدیر و جوایز 

نقدی تقدیر شد.

تنش آبی »رویدر« با همکاری آب و فاضلاب استان 
هرمزگان و کارخانه سیمان بندرخمیر برطرف می شود

فرماندار شهرستان  بندرخمیر گفت: در تفاهم نامه ای میان شرکت آب و فاضلاب 
اســتان هرمزگان با شــرکت ســیمان خمیر، قرار است مشــکل آبی برخی از 
روستاهای منطقه رویدر برطرف شود.به گزارش تسنیم از بندرخمیر، بندرخمیر 
یکی از شهرستان های استان هرمزگان است که در سالیان اخیر شاهد کم آبی 
و بروز مشــکلات عدیده در حوزه تامین آب بوده است. این مشکل صرفا برای 
شهر بندری خمیر نیســت و بخش های مختلف و روستاها نیز از گزند بی آبی 
در امان نمانده اند، بحران آب در این شهرســتان به نحوی است که گاه به علت 
ترکیدگی لوله آب مردم برای چندین روز نیز از آب آشــامیدنی بی بهره شده و 
به ناچار آب مورد نیاز خود را از طریق خرید دبه های آب تامین می کنند.دولت 
سیزدهم و مســئولان اســتانی این دولت در هرمزگان نگاه ویژه ای به مبحث 
آبرســانی به مناطق مختلف اســتان از جمله به روستاهای دور افتاده و محروم 
دارند، یکی از اولویت های اساســی این دولت تامین آب شرب سالم برای مردم 
اســت و در این زمینه نیز تفاهم نامه ها و قراردادهای متعدد با ســپاه و ســایر 
ارگان ها منعقد شــده و از سوی دیگر برخی قرارگاه ها نیز برای این امر تشکیل 
شــده تا معضل کم آبی استان برطرف شود. درد کم آبی در بندرخمیر نیز یکی 
از دغدغه های اساســی دولت بوده از همین رو در ســفر چندی پیش استاندار 
به بخش های رویدر و مرکزی این شهرســتان، مســئله آب و تامین آن به یکی 
از مباحث داغ و اصلی تبدیل شــد و مســئولان استانی نیز بر تامین آب و رفع 
مشکل کم آبی در این مناطق تاکید کردند. طرح های مختلفی برای تامین آب 
این شهرستان وجود دارد از جمله آنکه از خط انتقال آب خلیج فارس به فلات 
مرکزی و استان های کرمان و یزد قرار است بخشی از روستاهای مسیر این خط 
لوله نیز از آب آشــامیدنی منتفع شــوند، یکی دیگر از ظرفیت های موجود در 
شهرســتان بندرخمیر کارخانه سیمان است که به واسطه دارا بودن چند حلقه 
چاه آب مورد نیاز خود را تامین می کند. در همین زمینه میرهاشــم خواســتار 
فرماندار شهرستان بندرخمیر در گفت وگو با خبرنگار تسنیم اظهار داشت: دولت 
برنامه های مناسبی برای تامین آب در این شهرستان دارد و استاندار هرمزگان 
نیز در جلسه شورای اداری یکی از مصوبات مهم را در راستای تامین آب قرارداد.  
وی افزود: پیرو مصوبه ســفر استاندار هرمزگان به شهرستان خمیر در خصوص 
رفع تنش آبی بخشی از مناطق رویدر، صبح امروز جلسه ای به همین منظور با 
حضور نمایندگان آب و فاضلاب و کارخانه سیمان و با حضور بنده انجام شد که 
نتایج خوبی داشت. فرماندار شهرستان خمیر گفت: در این جلسه مقرر شد آب 
و فاضلاب استان در تفاهم نامه ای با کارخانه سیمان، یک حلقه چاه آب واقع در 
دشت کهورستان که متعلق به شرکت سیمان است را جهت تامین آب بخشی 
از روســتاهای رویدر در اختیار بگیرد.وی تصریح کرد: آب و فاضلاب استان نیز 
متعهد می شــود به همین میزان آب، آبــی را از طریق دیگر در اختیار کارخانه 

سیمان قرار دهد. 

ساخت دانشکده فنی تاکستان
 ۱۱ سال معطل مانده است 

 نماینــده مردم تاکســتان در مجلس گفت: با وجود اختصــاص ردیف بودجه 
اختصاصی برای احداث دانشــکده فنی و مهندســی تاکســتان ساخت آن ۱۱ 
سال معطل مانده است.رجب رحمانی در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در قزوین 
با اشــاره به ضرورت دوری از تمرکزگرایی علمی و دانشــگاهی در استان اظهار 
داشــت: متاسفانه در یک دهه اخیر بیشتر بودجه های علمی و دانشگاهی استان 
قزوین در مرکز استان هزینه شده و سایر شهرستان های استان به ویژه تاکستان 
کمتر از اعتبارات توســعه دانشگاهی بهره مند شدند.وی با انتقاد از رکود اجرای 
طرح ساخت دانشکده فنی و مهندسی تاکستان اضافه کرد: کلنگ ساخت این 
مجموعه آکادمیک و علمی که می تواند نقش مهمی در تربیت نیروی متخصص 
شهرک   صنعتی خرمدشت تاکستان ایفا کند، در دولت دهم به زمین خورد، اما با 
وجود اختصاص ردیف بودجه اختصاصی برای احداث دانشکده فنی و مهندسی 
تاکستان ساخت آن ۱۱ سال معطل مانده است.رحمانی با تأکید بر لزوم تسریع 
در احــداث و تکمیل این دانشــکده فنی گفت: با توجه به اینکه تاکســتان در 
مســیر تبدیل شدن به منطقه ویژه اقتصادی اســتان قزوین قرار گرفته، بدون 
شــک با افزایش ســرمایه گذاری در حوزه تولیدی و صنعتی روبه رو خواهد شد 
که نتیجه آن افزایش کارخانجات و صنایع در این منطقه است و باید دانشکده 
فنی تاکســتان به مرکز تربیت مهندسان مورد نیاز برای چنین صنایعی تبدیل 
شــود.وی ادامه داد: با توجه به اینکه بسیاری از دانشجویان تاکستانی متقاضی 
تحصیل در رشته های فنی و مهندسی هستند، مجبور هستند برای تحصیل در 
این رشته ها هر روز مسافت بین تاکستان و قزوین را طی کنند که این موضوع 

می تواند برای آنها حوادث و سوانحی ایجاد کند.

اخبار کوتاه

مسئول بیماری های واگیر دانشگاه علوم پزشکی اراک گفت: 
در شهرستان ساوه انتشار سالک مشاهده و ثبت شده و اگر 
رعایت و کنترل نشــود، ان بیماری ممکن است در استان 

شایع شود.
دکتر علی منصوری با اشــاره بــه اینکه بیش از ۹۰ درصد 
ابتلای به لیشــمانیا یا سالک در کشــور های توسعه نیافته 
اتفاق می افتد، گفت: هر ساله حدود ۲۰ هزار نفر در کشور 
به بیماری ســالک مبتلا می شوند و خوشبختانه تاکنون در 
زیر مجموعه دانشگاه علوم پزشکی اراک موردی از ابتلا به 
آن مشاهده نشده که انتقال محلی آن را تایید کند و کلیه 
موارد گزارش شــده، مشکوک هستند و سابقه مسافرت به 
مناطق آلوده را داشته اند که نیاز به تحقیقات و بررسی های 
اپیدمیولوژی بیشــتری دارند.او افزود: لیشمانیوز پوستی یا 
سالک به دو شکل متفاوت بروز می کند. لیشمانیوز جلدی 

روستایی )مرطوب( و لیشمانیوز جلدی شهری )خشک( که 
در نوع مرطوب، زخم دارای ترشــح است و در نوع خشک 

بدون ترشح ایجاد می شود.
وی تاکید کرد: مخزن بیماری در نوع روســتایی، جوندگان 
و موش صحرایی هســتند که پشــه خاکی با نیش زندن 
جوندگان عامل بیمــاری را دریافت و هنگام خونخواری از 
انســان آنرا منتقل می کند و مخزن بیماری در نوع شهری، 
ســگ و سگ سانان نیزمی توانند باشــد.دکتر منصوری در 
ادامه خاطرنشان کرد: لیشمانیوز توسط پشه خاکی منتقل 
می شــود و دوره کمون آن به طور متوسط ۲ تا ۶ ماه است.
مســئول بیماری های واگیر دانشــگاه علوم پزشکی اراک 

گفت: پشــه خاکی بدلیل حساسیت به اشعه ماوراء بنفش 
نور خورشــید در طول روز در نقاط تاریک و مرطوب مثل 
درز دیوارها، پشــت وسایل منزل، داخل لانه جوندگان، زیر 
زباله و نخاله و فضولات حیوانی مخفی می شود و استراحت 
می کند و تنها از غروب تا طلوع آفتاب به فعالیت می پردازد 
بنابراین اســتفاده از وسایل حفاظت فردی )دافع حشرات، 

پشه بند، توری و حشره کش( در شب الزامی است.
وی تاکید کرد: برای مبارزه در نوع شــهری آن می بایست 
انســان آلوده، درمــان و جهت جلوگیــری از ادامه انتقال 
بیماری زخم مربوطه بســته شود اما در نوع روستایی روند 
مبارزه سخت تر است به طوریکه باید در اسرع وقت مخزن 

بیماری از بین برود که متاسفانه بیشتر موارد ابتلا در کشور 
از نوع روستایی است.

او افــزود: اقدامات پیشــگیری شــامل بیماریابی و درمان 
بیماران، محافظت افراد از نیش پشه خاکی با زدن پشه بند 
در درب ورودی و پنجره ها یا استفاده از ترکیبات دورکننده 
حشــرات، آموزش بهداشت به مردم مناطق آلوده و رعایت 
بهداشــت فردی، مبارزه با پشــه خاکی از طریق سمپاشی 
برای از بین بردن پشه های خاکی بالغ، جمع آوری زباله ها 
بــه صورت مرتــب و بهداشــتی، جمع آوری یا بازســازی 
ســاختمان های مخروبه، جمع آوری کودهــای حیوانی و 
زهکشی آب های راکد است.به گفته وی، آخرین بررسی ها 
نشــان داده که انتقال محلی بیماری سالک در شهرستان 
ســاوه در حال تایید است و با ادامه شرایط به یک بیماری 

بومی و به کانون سالک تبدیل می شود.

گلخانه داران کهگیلویه و بویراحمد از بی مهری 
مســئولان گلایه مند بــوده و می گویند: رمق 
تولید و اشتغال گرفته شــده است.به گزارش 
تسنیم از یاسوج، در شرایطی که تغییر الگوی 
کشت و همچنین توســعه گلخانه ها به عنوان 
یکی از راهکارهای اصولی مدیریت کشــاورزی 
در ایران با توجه به تغییرات اقلیمی شــناخته 
می شــود، برخی از صاحبان گلخانه  در استان 
کهگیلویه و بویراحمد براین باورند که علی رغم 
اخبار منتشر شده حمایت های مناسبی از آنها 

برای توسعه کسب و کارشان نمی شود.
در این زمینــه فعالان این عرصــه دیداری با 
ســید علی معتمدی پور رئیس سازمان جهاد 
کشــاورزی کهگیلویه و بویراحمد داشــتند و 
بی پرده مشــکلات خود را بیان کردند.رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد 
از پیگیری های خود با مقامات ارشــد استان و 
کشور در مورد دریافت کمک دولت برای حق 
بیمه گلخانه داران، سه ساله شدن پروانه آب و 

اعتبارات ۱۲ درصدی به فعالان کشاورزی خبر 
داد. گلخانه داران در این نشست که مدیران کل 
و میانی ادارات تامین اجتماعی، برخی بانک ها، 
دانشــگاه علوم پزشــکی، امور آب منطقه ای و 
شهرک های صنعتی حضور داشتند، مشکلات 
خــود را با حوزه بانکی و بیمه تامین اجتماعی 
و امور آب مطرح کردند. عــدم ارزیابی مجدد 
وثایــق بانکی، اســتعلامات زمان بر و طولانی، 
بروکراســی خســته کننده امور آب در تمدید 
پروانــه بهربــرداری آب و مهم تر از همه این ها 
عدم مشــمولیت گلخانه داران از معافیت بیمه 
مربوط به کارگاه هایی با پنج نفر اشتغال برخی 
مشکلات مطرح شده در این دیدار بودند.رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد 
با بیان اینکه در این شــرایط حســاس اجرای 
طرح مردمی سازی یارانه ها، تشکیل این نشست 
به معنی اهمیت تولید در این استان است و با 
تمام توان پیگیر مشکلات گلخانه داران خواهم 
بود.معتمدی پور افزود: برخی مشکلات در درون 

اســتان قابل حل شدن است و برخی دیگر در 
کشــور و از طرفی برخی انتظــارات از بانک ها 
قابلیت اجرایــی دارد اما نیاز بــه مجوز دارد، 
لذا لازم است مســئول اتحادیه گلخانه داران با 
تفکیک این مســائل درخواست های قابل اجرا 
را جمع بندی کند و طی مکاتبه ای تحویل من 
دهد. وی با بیان اینکه در این اســتان بیش از 
۱۸ میلیــون گل شــاخه بریده باکیفیت تولید 
می شــود، تصریح کرد: کیســت که نداند رفع 
دغدغه های شما به نفع همه ما و به نفع اشتغال 
و درآمدزایی است، بنابراین مطمئن باشید که 
تیم اقتصادی استان و شخص معاون اقتصادی 
اســتاندار با همه توان در کنار ما هستند و به 
زودی نتایج این پیگیری ها برای شما ملموس 
خواهد بود. رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی 
کهگیلویــه و بویراحمد از دیدار آتی خودش با 
وزیر جهاد، مدیرعامل بانک کشاورزی کشور و 
اعضای کمیسیون کشاورزی مجلس خبر داد و 
گفت: اگر ما در این جلســات بتوانیم مطالبات 

گلخانه داران را به صورت جامع، حقوقی و قابل 
اجرا مشــخص کنیم در این دیدار با دست پر 

خواهیم بود و مصوبات خوبی خواهیم داشت.
معتمدی پور از اهتمام مدیرکل تامین اجتماعی 
برای اخذ مجوز دریافت کمک دولت در ســهم 
بیمــه گلخانــه داران واجد شــرایط خبر داد.

متولی ارشد کشــاورزی همچنین از اعتبارات 
شناور ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( 
برای پرداخت تســهیلات کمتــر از ۱۲ درصد 
تا ســقف چهــار میلیــارد تومان بــرای همه 
بخش های کشــاورزی خبــر داد و تاکید کرد: 

اطلاع رســانی لازم انجــام شــده و متقاضیان 
می بایست درخواســت تسهیلات خود را ثبت 
کنند. معتمدی پور همچنین از وعده شــرکت 
امور آب برای سه ساله شدن پروانه بهره برداری 
آب گلخانه داران خبر داد تا برای تمدید سالانه 
دچار دردسر نشــوند.در این نشست، مدیرکل 
تامیــن اجتماعی وعده داد تا زودتر اســتعلام 
واحد وصول مطالبات تامین اجتماعی کشور را 
بگیرد و اگر معافیتی برای گلخانه داران کشــور 
وجود دارد این استان نیز از این مزایا بهره مند 

شود.

انتشار تصویر معلول مبتلا به سندروم داون که مورد ضرب و 
شتم قرار گرفته بود، با واکنش های تندی در فضای مجازی 
استان سمنان روبرو شد موضوعی که مسئولان بالاخره آن 
را تائید کردند.به گزارش مهر، »یک معلول دچار ســندروم 
داون در یکی از مراکز نگهداری معلولان در ســمنان مورد 
ضرب و شــتم قرار گرفت تا جایی که وی را به ســرعت به 
بیمارســتان کوثر سمنان منتقل کردند«، این جمله ای بود 
که مردم استان سمنان را در روزهای پایان اردیبهشت ماه 
۱۴۰۱ به شــوک فرو برد.فضای مجازی مملو از اظهار نظر 
درباره حمایت از حقوق معلولان به خصوص افراد سندروم 
داون شــده و مردم خواستار بررسی مسائل آن شده اند کار 
حتی به جایی رســید که نمایندگان مجلــس نیز به این 
رویداد واکنش نشــان داده و خواســتار بررسی موضوع به 

صورت ویژه شدند.
اردشیر مطهری نماینده گرمســار در مجلس در گفتگو با 
خبرنگار مهر، دربــاره این موضوع گفــت: جامعه در برابر 
معلولان وظایفی شرعی و قانونی دارد که سازمان بهزیستی 

برای انجام این وظایف تشــکیل شده و کوتاهی در این امر 
مصداق ترک فعل و بدرفتاری از مصادیق جرم و خدشه به 
آبرو و حیثیت نظام است لذا دادستان به عنوان مدعی العموم 
و نمایندگان به عنوان منتخب مردم پیگیر خواهیم بود.اما 
ماجرای این معلول و داستان ضرب و شتم او چیست؟ این 
معلول سندرم داون در شــاهرود زندگی می کرد و خانواده 
وی برای کمک به وضعیتش، وی را به یکی از مراکز سمنان 

منتقل کردند.
خانواده »محمد« معلول شاهرودی مستقر در یکی از مراکز 
خصوصی توانبخشــی در ســمنان اعلام کرده اند که روز 
بیست و هفتم اردیبهشــت ماه سال جاری از مرکز مذکور 
با آنها تماس گرفته شــده و اعــلام کرده اند که فرزند آنها 
کمی ناخوش احوال اســت اما در کمال تعجب با وضعیتی 

روبرو شدند که آثار جراحت بر سر و صورت وی نمایان بود.
خانــواده محمد اعلام کرده که مرکز مذکور مدعی اســت 
محمد خودزنی کرده اما خانواده این معلول در شاهرود این 
موضوع را به کلی تکذیب و از این مرکز در سمنان شکایتی 
تقدیم مراجع قضائی کرده اســت از سوی دیگر مسئولان 
مرتبط بــا این موضوع تمایلــی به گفتگو بــا خبرنگاران 
ندارند.برادر محمد، معلول ســندروم داون اما در گفتگو با 
خبرنگاران اعلام کرده بود »روی بدن برادرم رد زخم و دور 
گردنش جراحت های حاصل از یک شیء چون طناب وجود 
دارد و این از نظر ما، خودزنی نیســت« نخســتین واکنش 
رسمی اما از ســوی مهدی نوروزی مدیرکل پزشکی قانونی 
استان سمنان اعلام شد که ضمن تائید ضرب و شتم اعلام 
کرد: معاینه بیمار و مشاوره های تخصصی برای این معلول 

توسط پزشکی قانونی صورت گرفته است.
اظهــارات بــرادر معلول و همچنین شــکایت خانــواده از 
مرکز نگهداری معلولان در ســمنان سبب شد تا اداره کل 
بهزیستی استان ســمنان نیز به این موضوع واکنش نشان 
دهد. واکنشــی که حاکی از پذیرش تلویحی این موضوع و 
البته قول رســیدگی به ماجرا داشت البته با این تاکید که 
مراکز نگهداری از معلولان در استان توسط بخش غیردولتی 

اداره می شوند.
اداره کل بهزیســتی استان سمنان نیز آنطور که مسئولان 
روابط عمومــی، اعلام کرده اند تیمی متشــکل از معاونت، 
حراست و بازرســی، رئیس شهرستان و کارشناس ستادی 
را بــه مرکز اعزام کرده تا موضوع مورد بررســی قرار گیرد 
همچنین بهزیستی قول پیگیری مجدانه این رویداد را داده 
اســت.در اطلاعیه این اداره کل آمده است: در حال حاضر، 
موضوع سلامت توانخواه و بررسی نحوه ارائه خدمات مرکز 
در حال پیگیری و اقدام است که متعاقباً در صورت وصول 

نتیجه اطلاع رسانی خواهد شد.

خطر انتشار سالک در استان مرکزی وجود دارد

 بی مهری های مسئولان ریشه تولید را می خشکاند

روایتی از دغدغه گلخانه داران استان کهگیلویه و بویراحمد

 مسئولان تایید کردند

جزئیاتی درباره ضرب و شتم معلول سمنانی

سرپرست شــرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی از وجود 
تنش آبی در تعدادی از شهرستان های این استان خبر داد.

رضا نعیمی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به کاهش نزولات 
آســمانی طی چند سال گذشــته و کاهش منابع آب های 
زیرزمینــی و آب موجود در ســدها، اظهار کــرد: در فصل 
تابســتان برای تامین آب شرب شهر شیروان ۶ میلیون متر 
مکعب آب از ســد بارزو اختصاص می یافت اما طبق گفته 
شرکت آب منطقه استان طی امسال ۲ میلیون متر مکعب 

اختصاص خواهد یافت.
وی افزود: بنابراین برای تامین آب شرب مورد نیاز این شهر 

برنامه های میان مدتی وجود دارد که یکی از آن ها استفاده 
از چاه های آبی اســت که در منطقه شــیرکوه و پیرشهید 
حفر شــده اما باید این چاه ها تجهیز شوند.نعیمی ادامه داد: 
به دنبال آن هســتیم تا کمبودهای آب شرب احتمالی این 
شهر را از طریق تعدادی از چاه های حفر شده، تامین شود.
وی تصریح کرد: البته میزان بارندگی ها در اردیبهشــت ماه 
امسال مناســب بوده و این امیدواری وجود دارد که میزان 

آب اختصاصی از سدها نیز تا حدودی افزایش یابد.این مقام 
مسئول به شهرستان اسفراین نیز اشاره کرد و گفت: پروژه 
علاج بخشی سد بیدواز در این شهرستان چند سالی است 
که در حال اجرا است و همین امر نیز موجب شده تا میزان 
آبگیری در این سد خیلی زیاد نباشد.وی افزود: پیش بینی 
می شود ۲۰۰ لیتر بر ثانیه کسری آب وجود داشته باشد اما 
به دنبال آن هستیم تا برای جبران این کسری آب، چاه های 

آب منطقــه کبوترخانه در این شهرســتان را جبران کنیم.
سرپرست شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی ادامه داد: 
از سوی دیگر یک تعداد چاه های جایگزین در منطقه بام و 
صفی آباد نیز وجود دارد که به دنبال آن هستیم تا از آن ها 
نیز استفاده کنیم.وی گفت: برای تامین کسری آب موجود 
در شهر بجنورد نیز از ۳ حلقه چاه آب در منطقه کلاته نقی 
استفاده خواهد شد.نعیمی افزود: در منطقه پلنگ دره در این 
شهرســتان نیز ۸ حلقه چاه آب حفر شــده که باید تجهیز 
شود اما طرح سنگینی است و به نظر می رسد امسال آماده 

بهره برداری نخواهد شد.

سرپرست شرکت آب و فاضلاب استان خبر داد

وجود تنش آبی در تعدادی از شهرستان های خراسان شمالی

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشگری استان اصفهان گفت: ۱۶ 
ترک گنبد مسجد امام )ره( پس از حدود ۱۱ سال مرمت شد.علیرضا ایزدی گفت: 
۱۶ ترک گنبد مسجد امام )ره( پس از حدود ۱۱ سال مرمت شد،  عملیات مرمت 
گنبد به طور کامل به پایان رســید و از ۲ روز قبل فرایند تمیزکاری آغاز شد و از 
امروز نیز داربست ها بازگشایی خواهد شد. به گفته او  یکی از معضلات مان زمان بر 
بودن پروژه های مرمتی اســت، زیرا کاری بسیار حساس، دقیق و زمان بر است، از 
ســال ۱۳۹۰ که مرمت گنبد مسجد امام )ره( آغاز شد، در کنار زمان بر بودن آن 
برخی مشــکلات اعتباری نیز وجود داشــت.او می گوید در مدت اخیر با حمایت 

استان و وزارتخانه سر و سامانی به وضعیت فعلی داده شد و ۱۶ ترک گنبد پس از 
حدود ۱۱ سال مرمت شد، عملیات مرمت گنبد به طور کامل به پایان رسید، از ۲ 
روز گذشته فرایند تمیزکاری آغاز شد و از امروز نیز داربست ها به صورت مرحله ای 
و ردیفی بازگشایی خواهد شد؛ بازگشایی داربست ها کاری سخت و زمان بر است، 
اما امیدواریم تا ۲ هفته آینده به اتمام برســد.ایزدی می گوید تا به الآن اعتباری 
بالغ بر ۶ میلیارد تومان برای این کار هزینه شــده و در کنار مرمت انجام شــده، 
کتیبه قرآنی پایین گنبد هم مرمت و استحکام بخشی می شود،  وضعیت گنبد در 

شرایط خوبی قرار دارد.

داربست های گنبد مسجد امام )ره( پس از ۱۱ سال برداشته می شود


